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3.

摘要摘要摘要摘要： 

摘要：根据调查记录到深圳市观澜森林公园有野生哺乳动物30种，隶属于6目15科，占广东省兽类总数（124
种）的21.19%，占全国兽类总数645种的4.65 %。其中东洋界物种有26种，占绝对优势。森林公园内因无原生

性植被，故兽类物种多样性较低，且缺乏国家重点保护物种。但有广东省重点保护动物1种，以及国家三有保护

动物11种。有2种濒危动物被列入中国濒危动物红皮书。 
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Mammalian diversity survey of Guanlan forest Park ，，，，Shenzhen city

2, 2, 2 

Abstract: 

Abstract： The 30 species of Mammals had recorded in Guanlan forest Park, Shenzhen city, there were 
belong to 4 families and 6 orders in Mammalian，21.19% of the total Mammal in Guangdong province, 

4.65% of the total Mammal in China respectively. There 26 oriental realm species were dominance, It 
show low mammalian diversity because of has no native forest vegetation in the park, and the national 
key protected species was rare, only one specie belong to local protected animals of Guangdong 
province and 11 species belong to Ⅲ class protection animals of China. Two endangered species were 

included in the China Red Data Book of Endangered Animals.
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